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Jedna
poznata rumunjska izreka kaže da se &bdquo;jeseni broje pupoljci&ldquo;. 


 


Najprije moramo doznati da se ne
misli na pupoljke jedne biljke ve� na one ptiije &bdquo;pupoljke&ldquo;, to jest na
mladunad guske. Obino guska leži na jajima negdje oko trideset dana, i to u
ljetnje doba. Nakon &scaron;to probijaju ljusku jaja, jedino �e najotporniji gu&scaron;i�i
uspjeti preživjeti naredne dane i tjedni, dok �e jedan znatan postotak njih
stradati. Zato se i kaže da se tek u jeseni mogu ubrojati one koji �e
prezimjeti.


            Ali,
kako sam ve� najavio u naslovu te kako se ve� može primjetiti u slikama,
namjera mi nije pisati o guskama ve� o tome kako se predstavlja lupaka op�ina,
sad na ishodu jo&scaron; jedne godine, ispred svojih poreznih obveznika. Poslužio sam
se, ipak, gorenavedenom rumunjskom izrekom kako bismo na slikovit nain
razlikovali postotak obe�anja i planova za razvoj op�ine, koje nam je izustio
na poetku godine njezin knez Marijan Vla&scaron;i�, od konkretnih realizacija,
vidljivih sada, na kraju godine.     


            Pitao
sam i sada kneza, kao i pro&scaron;le 2013. godine, koja su bila konkretna ostvarenja
u njegovoj op�ini i da li je zadovoljan postignu�ima u ovoj teku�oj godini.
&bdquo;Mogu re�i da je za nas, za Op�inu Lupak, ova godina bila izrazito dobra, jer
smo izvr&scaron;ili mnogo radova u svim selima op�ine, i ak želim da se ovakva plodna
godina i dalje nastavi. U novom Lupaku smo, kao primjer, dovr&scaron;ili asvaltiranje
pet sokaka. Samo nam je jo&scaron; jedan preostao, onaj koji se nalazi na ulazu sela,
s lijeve strane kada se ide u smjeru 
Oravice. Pro&scaron;le godine, ako se sje�ate, smo vi&scaron;e asvaltirali dio staroga
Lupaka i rekao sam da �emo nastaviti sve dok ne dovr&scaron;imo. Taj jedini sokak koji
nam je ostao bit �e asvaltiran tek na godinu jer zima nas je uhvatila i nije
nam vi&scaron;e  dozvolila da ga dovr&scaron;imo. Isto
na godinu �emo se premjestili s asvaltiranjem sokaka u Ravnik i u Vodnik. U
Vodniku smo u 2013. asvaltirali sve do crkve, ali nismo ba&scaron; imali sredstava da
nastavimo i ove godine. U Ravniku �e biti dosta te&scaron;ko da se asvaltira jer tamo
ima malenih sokaka, ali, &scaron;ta je tu je, moramo svakome ovjeku dovesti asvalt
ispred ku�e. Za Ravnik želim re�i da smo kompletno obnovili dom kulture.
Promjenili smo krov, montirali nove prozore, a iznutra ga vi&scaron;e ne�ete
prepoznati! Mislim da smo napravili jako dobar posao tamo. Jo&scaron; se mora žbukati
iz vana, a to �emo tako�er na godinu &scaron;to do�e. &ldquo;


           
Kao i u sluaju Vodnika, gdje nije se uspjelo nastaviti s radovima ove
godine i u Lupaku se radovi provedeni na mijenjanju vodnih cijevi, a koji su
bili zapoeti prije tri godina, zaustavili. Zbog nedostatka novaca, reeno mi
je. &bdquo;Pa, ne možemo ba&scaron; sve &scaron;to si predložimo da i zavr&scaron;imo tada kada treba.
Imamo u projektu da svake godine izmjenimo tri stotine metara cijevi, tako da
za jedno tri godine �emo zavr&scaron;iti i s ovim problemom u Lupaku. Bit �e lak&scaron;e
sada jer idemo s cijevima niz ceste, sve &scaron;to je bilo ispod asvaltiranih cesta
je ve� dovr&scaron;eno&ldquo; &ndash; nastavio je lupaki knez.    



            U Klokotiu odvijaju se ve� radovi na
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infrastrukturnom projektu koji ukljuuje obnavljanje mjesnog doma kulture, jo&scaron;
jedno povezivanje sela sa županijskom cestom DJ581 i uvo�enje kanalizacije. Ali
ti su radovi financirani europskim novcem. Da li su, pored ovih, provedeni i
drugi radovi u ovome selu, zapitao sam dalje kneza Marijana Vla&scaron;i�a. &bdquo;Da,
radili smo i pored toga po ne&scaron;to... Najglavnije je da smo poeli s obnovom
ciganskog sokaka. Za sad smo iznivelirali i napravili kanali za odvod ki&scaron;nice.
Nismo uspjeli ni da betoniramo kanali, ni da asfaltiramo ulice jer smo tek
skoro poeli s radovima ovdje. Osim toga smo nastavili radove na  potpornom zidu kod reke, od crkve prema gornjem
kraju sela. Stigli smo za sad do mosta kod Paletia.&ldquo;  


            &Scaron;to
se tie asvalta, Klokotianje moraju znati da tek kada bude dovr&scaron;ena
kanalizacija u selu i budu spojene sve ku�e na glavnu kanalizacijsku cijev,
onda �e se stvoriti povoljne uvjete za intenzivno asvaltiranje klokotikih
ulica. Ali to vjerojatno ne�e se dogoditi sljede�e godine, zakljuio je knez
pri kraju na&scaron;eg sastanka.   


Daniel Lucacela
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